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Helmond/Vught, 14-1-19 

 

 

Geacht College, 

De PvdA-fractie stelt u hierbij vragen naar aanleiding van het artikel Elektriciteitsnetwerk kan stroom uit 

lokale groene projecten niet aan (Volkskrant 11-1-19). In dit artikel wordt belicht dat er in Groningen en 

Drenthe door de toename aan wind- en zonneparken de capaciteit van het netwerk van Enexis tegen de 

grenzen aanloopt en maatschappelijke energieprojecten niet meer kunnen worden aangesloten op het 

netwerk.  

De PvdA-fractie vindt het alarmerend dat de capaciteit van het netwerk op sommige plaatsen niet meer 

voldoende is. Netwerkcapaciteit is essentieel om de energietransitie te laten slagen en dus ook om het 

klimaat te redden. Ook wil de PvdA dat maatschappelijke initiatieven van energiecoöperaties,  

sportverenigingen en VVE’s voorrang krijgen boven zonneparken die louter met commerciële doelen 

worden ontwikkeld door (veelal buitenlandse) energiebedrijven. Steun voor maatschappelijke projecten 

van burgers is noodzakelijk om het draagvlak onder burgers voor de energietransitie te behouden. 

1. Bent u bekend met het artikel Elektriciteitsnetwerk kan stroom uit lokale groene projecten niet 

aan? 

2. Heeft u signalen dat ook het netwerk van Enexis in Brabant knelpunten vertoont v.w.b. het 

aansluiten van wind- en zonneparken? Zo ja, waar? 

3. Bent u bereid om als (groot)aandeelhouder Enexis te verzoeken om de capaciteit van het netwerk 

te borgen zodat de energietransitie zonder vertraging doorgang kan vinden? 

4. Klopt het dat er als het gaat om grootschalige zonneparken er geen centrale coördinatie, planning 

of ruimtelijk spreidingsbeleid bestaat? Zo nee, wat kan de provincie hierin betekenen? 

5. Klopt het dat netbeheerders geen enkel onderscheid mogen maken tussen de projecten die ze 

aansluiten? 

6. Bent u bereid om als (groot)aandeelhouder Enexis te verzoeken om maatschappelijke 

energieprojecten voorrang te geven boven louter commerciële projecten? 

7. Welke rol kunnen we als provincie verder spelen om te zorgen dat maatschappelijke zonne- en 

windprojecten altijd kunnen worden aangesloten op het netwerk? 

8. Bent u net als de PvdA-fractie van mening dat om draagvlak onder de Brabanders te houden voor 

de energietransitie het noodzakelijk is dat maatschappelijke zonne- en windprojecten kunnen 

worden aangesloten op het netwerk? 

Met hartelijke groet, 

Stijn Smeulders 

Martijn de Kort 

 

 


